
PROTOKÓŁ Nr 12/07 
posiedzenia 

 Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 8 listopada 2007 r.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13.00 i trwały do godz. 15.30. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie 
z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1  i 2  do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył zastępca przewodniczącego Komisji Wacław 
Berens. 

Przewodniczący obrad odczytał porządek obrad przesłany przy zaproszeniu i 
zapytał radnych, czy zgłaszają uwagi i wnioski. Radni uwag nie zgłosili i 
jednogłośnie przyjęli do realizacji porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Informacja dotycząca dostępności mieszkańców województwa do 
świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków publicznych w I 
półroczu 2007 r. 

2. Informacja na temat realizacji zadań dotyczących koordynacji systemów 
zabezpieczenia społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych w okresie 
od stycznia 2007r. do października 2007r. 

3. Informacja nt. stanu realizacji Kontraktu dla Województwa 
Świętokrzyskiego w 2007 r.  

4. Informacja o realizacji projektów w ramach konkursu pod nazwą 
„Promocja gminnej świetlicy socjoterapeutycznej”. 

5. Sprawy róŜne. 

Radni otrzymali materiały do pkt. 1-4 przy zaproszeniu na posiedzenie Komisji. 

 P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Informacji dotyczącej dostępności 
mieszkańców województwa do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze 
środków publicznych w I półroczu 2007 r., stanowiącej załącznik nr 3 do  
protokołu. 

Przewodniczący obrad stwierdził, Ŝe paradoksalnie czas oczekiwania na 
niektóre porady i zabiegi paradoksalnie się wydłuŜa, szczególnie dotyczy to 
dermatologii.   
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Radna Alfreda Zawierucha-Rubak poinformowała, Ŝe często pacjenci 
gabinetów prywatnych wciągani są na listę zabiegów opłacanych z NFZ, na co - 
bez zmiany przepisów - nie ma wpływu. W związku z brakiem osób chętnych 
do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały.  

Radny Sławomir Marczewski za wskazane uznał oddzielenie leczenia 
specjalistycznego od leczenia szpitalnego, zlikwidowanie skierowań do poradni 
okulistycznych i dermatologicznych, zwrócił uwagę na kolejki w lecznictwie 
sanatoryjnym uzdrowiskowym, stwierdził niezbędność udroŜnienia 
systemowych rozwiązań.  

Przewodniczący obrad zaproponował przesunięcie wolnych środków 
finansowych z PFRON na dofinansowanie przedmiotów ortopedycznych.   

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green - wyjaśniła, Ŝe jest to kompetencja powiatu, województwo ma obowiązek 
przekazać wszystkie niewykorzystane środki do centrali PFRON. 

Radny Sławomir Marczewski poinformował o kontraktach na usługi 
stomatologiczne, w wyniku których nie będzie kolejek i ograniczeń w protetyce  
(dotychczas 1 proteza na miesiąc, obecnie 15) i ortodoncji. W związku z 
wprowadzeniem od maja 2008 r. obowiązku wywieszania cenników na leczenie 
zębów nieobjęte kontraktem, pacjenci będą mogli - za dopłatą -  zaŜyczyć sobie 
lepsze materiały.  

Komisja przyjęła Informację dotyczącą dostępności mieszkańców województwa 
do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków publicznych w I 
półroczu 2007 r. 

Ad 2. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Informacji na temat realizacji zadań 
dotyczących koordynacji systemów zabezpieczenia społecznego w zakresie 
świadczeń rodzinnych w okresie od stycznia 2007r. do października 2007r., 
stanowiącą zał. nr 4 do protokołu. Poinformowała, Ŝe niezbędna jest współpraca 
z gminnymi ośrodkami pomocy społecznej w zakresie kompletowania i 
weryfikacji wniosków. Brak polskiego rozporządzenia regulującego wypłacanie 
świadczeń rodzinnych stwarza utrudnienia dla pracowników, którzy pracują na 
przepisach krajów pracodawców. 

Komisja przyjęła Informację na temat realizacji zadań dotyczących koordynacji 
systemów zabezpieczenia społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych w 
okresie od stycznia 2007r. do października 2007r. 

Ad 3. 
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Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej Jadwiga Głowienka dokonała 
wprowadzenia do Informacji nt. stanu realizacji Kontraktu dla Województwa 
Świętokrzyskiego w 2007 r, stanowiącej zał. nr 5 do protokołu.   

W związku z brakiem głosów chętnych do dyskusji, przewodniczący obrad 
zaproponował przyjęcie informacji. 

Komisja jednogłośnie i bez uwag przyjęła Informację nt. stanu realizacji 
Kontraktu dla Województwa Świętokrzyskiego w 2007 r. 

Ad 4. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Informacja o realizacji projektów w ramach 
konkursu pod nazwą „Promocja gminnej świetlicy socjoterapeutycznej”, 
stanowiącej zał. nr 6 do protokołu.  

Radny Grigor Szaginian zapytał o liczbę istniejących w województwie 
świetlic i źródło ich finansowania, jaki jest koszt utrzymania świetlicy? 

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green wyjaśniła, Ŝe załoŜenia socjoterapii wpisane w statut świetlicy dają 
delegację do dofinansowania środkami z tzw. „kapslowego”. Koszt utrzymania 
świetlicy, to 15-20 tys. zł. Obserwuje się w gminach braki środków finansowych 
oraz kadry do prowadzenia świetlic. Jest duŜa szansa na zasilenie tego zadania 
środkami z PROW (strategia rozwiązywania problemów społecznych).  

Ad 5.  
Spraw róŜnych nie zgłoszono. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Barbara Loch. 

        Przewodniczący obrad  

 

 

             Wacław Berens 

 

   


